
Nieuwerkerk, 6 december 2021

Onderwerp: voorzorgsprincipe toepassen op voedselveiligheid a.g.v. hoge concentratie PFAS 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het college van Gedeputeerde Staten door 

Maaike Walraven en Gerwi Temmink van de fractie GroenLinks

Toelichting:

De fractie van GroenLinks was een van de eerste die deze zomer vragen stelde aan GS over de 

vervuiling van de Westerschelde. Het artikel uit de PZC van vandaag geeft opnieuw aanleiding tot 

een aantal vervolgvragen. 

De uitkomsten van het onderzoek van professor De Boer van de Vrije Universiteit van 

Amsterdam(VU)  tonen aan dat de PFAS-concentratienormen fors worden overschreden voor vis en 

zeegroenten in het oostelijk deel van de Westerschelde. Voor bot bijvoorbeeld maar liefst meer dan 

800 keer! Bovendien blijkt dat monsters uit het water en slib aantonen dat ook daar veel te veel PFAS 

in zit. 

Gedeputeerde Van der Velde laat in een reactie weten dat elk onderzoek dat de noodzaak tot 

vermindering of stopzetting van vervuilende lozingen aantoont, omarmd wordt. Maar GS (b)lijkt 

verder te willen wachten op de uitkomsten van het vervolgonderzoek van het RIVM aangezien de 

verantwoordelijkheid voor deze wateren bij het Rijk ligt. Dat is waar, maar in het kader van de 

volksgezondheid en de voedselveiligheid wil GroenLinks aandringen op meer actie van de provincie.

GroenLinks wil in het kader van voedselveiligheid en volksgezondheid inzetten op het 

voorzorgsprincipe; zo lang niet zeker is in welke mate het eten van zeegroenten en vis uit de 

Westerschelde schadelijk is, dient er een verbod te komen op het eten van vis en zeegroenten uit het 

oostelijk deel van de Westerschelde. Daarom heeft de fractie van GroenLinks enkele vragen.

1. Is GS het met deze opvatting van GroenLinks eens dat het voorzorgsprincipe nu voorrang verdient? 

Zo nee waarom niet?

2. Is GS  bereid gezien de resultaten van het onderzoek door de VU bij het Rijk aan te dringen op deze 

optie? Zo nee, waarom niet?

Onlangs gaf gedeputeerde Pijpelink aan dat er geen reden is de beoogde inlaatdatum van 

Westerscheldewater in de Hedwigepolder op te schorten.

 3. Is GS het met de fractie van GroenLinks eens dat het – gezien de resultaten van dit VU onderzoek

– het toch beter is om eerst nog nader onderzoek te doen naar de effecten van het toelaten van 

vervuild PFAS-water uit de Westerschelde in de Hedwigepolder? Zo nee, waarom niet?

https://www.pzc.nl/zeeuws-nieuws/pfas-gehalte-in-vis-uit-westerschelde-is-gigantisch~a08d27b8/
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